Call for Papers 
Deadline extended & seminar rescheduled (4-6 June)

International Seminar on Interactions in the transitions to adulthood: education, family formation, work, citizenship
Cape Coast, Ghana, 4-6 June 2014 
Organized by the IUSSP Scientific Panel on Young People’s Life Course in Developing Countries, in collaboration with University of Cape Coast.

Deadline for submission of abstracts extended to: 15 March 2014
Adolescence and youth are life stages that are gaining in significance as the interval between childhood and the assumption of adult roles is ever lengthening and as unprecedented large cohorts reach adolescence in developing countries. As young people transit into adulthood while furthering their education, entering the labor market, forming families, conducting active citizenship, they set the stage for adult life and shape their entire future. Such transitions also define the future of their communities and countries. While it has been well recognized that adolescence and young adulthood are periods of key transitions in individuals’ lives, the interactions among these transitions remain largely unexplored, particularly in developing countries.   Although there has been extensive research focusing on specific transitions to adulthood over the last two decades, and even though some of these issues were already identified in the Plan of Action from the International Conference on Population and Development, there is a dearth of evidence examining how the interplay among these transitions shape adolescents and young adults’ future prospects.

The panel is particularly interested in advancing evidence on the interplay between the transitions to adulthood using methodologies that account for the timing and sequencing of events and studies that attempt to estimate causes and effects.

The panel welcomes studies that advance knowledge within the themes of the seminar (education, family formation, work, citizenship) by focusing on gaps identified in the literature (see call for papers).

For more detail, please read the full announcement for this seminar:
http://www.iussp.org/en/node/6836

The IUSSP Scientific Panel on Young People’s Life Course in Developing Countries invites researchers in the field to submit online by 15 March 2014 a short 200-word abstract AND upload an extended abstract (2 to 4 pages, including tables) or a full paper, which must be unpublished and not submitted for publication.
Submission should be made by the author who will attend the seminar.

Abstracts and papers may be submitted in English, French or Spanish. However, the working language of the meeting is English, and presentations must be made in English.

For further information, please contact Seminar Organizers Edith Pantelides (eap@cenep.org.ar).

**********************************************
Veuillez diffuser largement
Appel à communications
Date de soumission prolongée & séminaire reporté (4-6 juin)
Séminaire international sur les interactions dans les transitions vers l'âge adulte : éducation, formation de la famille, travail, citoyenneté
Cape Coast, Ghana, 4-6 juin 2014
Organisé par le Comité scientifique de l'UIESP sur les Parcours de vie des jeunes dans les pays en développement, en collaboration avec l’Université de Cape Coast
Date limite de soumission des résumés prolongée au : 15 mars 2014
L'adolescence et la jeunesse sont des étapes de plus en plus cruciales à mesure que l'intervalle entre l'enfance et la prise en charge des différents rôles d’adulte s'allonge et que des cohortes toujours plus importantes atteignent l'adolescence dans les pays en développement. Lorsque ces jeunes entament leur transition vers l'âge adulte, que ce soit en poursuivant des études, en intégrant le marché du travail, en fondant une famille ou en menant une vie citoyenne active, ils préparent le terrain à ce que sera leur vie adulte et façonnent leur avenir. Ces transitions déterminent également l'avenir de leur communauté et de leur pays. Alors que l'adolescence et la jeunesse sont reconnues comme étant des périodes de transition majeures dans la vie des individus, les interactions entre ces transitions restent largement inexplorées, en particulier dans les pays en développement. Il existe en effet un important corpus de recherche portant sur des transitions spécifiques vers l’âge adulte au cours des deux dernières décennies, et certaines de ces questions ont déjà été identifiées dans le Plan d'action de la Conférence internationale sur la population et le développement, mais il y a un manque patent de données probantes sur les interactions entre ces transitions et comment elles façonnent l’avenir de ces adolescents et de ces jeunes adultes.
Le comité est intéressé par des recherches portant sur les interactions entre ces différentes transitions qui utilisent des méthodologies permettant de rendre compte du moment et de l’ordre des événements ainsi que par des études qui visent à déterminer les causes et les effets.
Le comité sollicite des études portant sur les thèmes généraux du séminaire (éducation, formation de la famille, travail, citoyenneté) et en particulier sur les thèmes insuffisamment étudiés qui sont détaillés dans l’appel à communication complet.
Pour plus de détails veuillez lire l'annonce complète pour ce séminaire (en anglais) : 
http://www.iussp.org/en/node/6836
Le Comité scientifique de l’UIESP sur les Parcours de vie des jeunes dans les pays en développement invite les chercheurs intéressés à soumettre en ligne avant le 15 mars 2014 un court résumé de 200 mots ET à télécharger un résumé détaillé (2 à 4 pages, tableaux compris) ou une communication complète inédite et non soumise à publication. 
La soumission doit être faite par l'auteur(e) qui sera présent(e) au séminaire.
Les résumés peuvent être soumis en anglais, en français ou en espagnol, mais la langue de travail du séminaire sera l’anglais et les présentations devront être faites en anglais. 
Pour plus d’information, veuillez contacter les organisateurs du séminaire Edith Pantelides (eap@cenep.org.ar).
 

 

 

 

 

